

Title (en)

Absorbent composite, especially for the manufacture of socks for footwear.

Title (de)

Absorbierender Körper, insbesondere für die Herstellung von Einlegesohlen für Schuhwaren.

Title (fr)

Complexe absorbant notamment pour la fabrication de première de propreté pour articles chaussants.

Publication

**EP 0075499 A1 19830330 (FR)**

Application

**EP 82401595 A 19820827**

Priority

FR 8117453 A 19810916

Abstract (en)

The problem posed consists in reducing as far as possible the physical drawbacks and psychological effects associated with excessive perspiration without, however, preventing this natural perspiration. According to the invention, this result is achieved in that the absorbent composite used as sock consists of a combination of two superposed materials, the first being formed partly from defibrated leather fibres and partly from synthetic fibres, these various fibres being bonded together by the addition of a resinous binder, the second being formed of an absorbent felt with a high retention capacity, the two materials being assembled over their entire surface by means of spots of adhesive (3) and peripheral sewing (4). The invention is applicable to all winter or summer footwear. <IMAGE>

Abstract (fr)

Le problème posé consiste à réduire, autant que faire se peut, les inconvénients physiques et les incidences psychologiques liés à la transpiration excessive, sans s'opposer néanmoins à cette transpiration naturelle. Selon l'invention, ce résultat est atteint en ce que le complexe absorbant utilisé comme première de propreté est constitué d'un composé de deux matériaux superposés, le premier étant formé en partie de fibres de cuir défibrillées et en partie de fibres synthétiques, ces différentes fibres étant liées entre elles par l'addition d'un liant résineux, le second étant, quant à lui, formé d'un feutre absorbant à grand pouvoir de rétention, les deux matériaux étant assemblés sur toute leur surface par un collage ponctuel (3) et une couture périphérique (4). L'invention est applicable à tous articles chaussants d'hiver ou d'été.

IPC 1-7

**A43B 17/10**

IPC 8 full level

**A43B 17/10** (2006.01)

CPC (source: EP KR)

**A43B 1/0045** (2013.01 - EP); **A43B 17/10** (2013.01 - KR); **A43B 17/102** (2013.01 - EP)

Citation (search report)

- [X] DE 2812474 A1 19790927 - BAMA WERKE CURT BAUMANN
- [X] DE 2753854 A1 19790607 - SCHELCHEN SCHUHBEDARF
- [X] US 1412603 A 19220411 - THOMPSON BERRY ALTHEA
- [A] FR 1226538 A 19600713 - DIFAN
- [A] FR 2360273 A1 19780303 - ASS PAPER IND [GB]
- [A] FR 1369246 A 19640807

Cited by

FR2595216A1; FR2682012A1; GB2161057A; DE3423693A1; EP0204029A3; DE3520093A1; US4709490A; ITRM20110451A1; WO9740717A1

Designated contracting state (EPC)

AT BE CH DE GB IT LI LU NL

DOCDB simple family (publication)

**EP 0075499 A1 19830330**; FR 2512649 A1 19830318; FR 2512649 B1 19841221; KR 840001264 A 19840430

DOCDB simple family (application)

**EP 82401595 A 19820827**; FR 8117453 A 19810916; KR 820004160 A 19820914